
Postní almužna
2015

www.postnialmuzna.cz

Bratři a sestry, 
letos jsem k postní almužně vybral krátké úryvky 
z exhortace papeže Františka Evangelii gaudium 
(Radost evangelia)

1. Radost evangelia naplňuje srdce i život těch, kdo 
se setkávají s Ježíšem a kdo se od Něho nechávají 
vysvobodit z hříchu, smutku, vnitřní prázdnoty 
a osamění. S Ježíšem Kristem se vždycky rodí 
a obrozuje radost.
3. Zvu každého křesťana, ať už je kdekoli a v jaké-
koli situaci, aby dnes obnovil svoje osobní setkání 
s Ježíšem Kristem, nebo alespoň přijal rozhodnutí 
nechat se od Něho potkat a denně Jej bez ustání 
hledat. Nikdo nemá sebemenší důvod myslet si, 
že se jej toto pozvání netýká, protože „nikdo není 
vyloučen z radosti, kterou přinesl Pán“ [1]. Kdo 
riskuje, nebude Pánem zklamán, a kdo učiní malý 
krůček směrem k Ježíši, objeví, že On už jeho na 
příchod čekal s otevřenou náručí.
5. Evangelium, kde slavně září Kristův kříž, 
naléhavě vyzývá k radosti. Stačí pár příkladů: 
„Raduj se,“ zdraví anděl Marii (Lk 1, 28). 
Navštívení Marie u Alžběty způsobí, že Jan se 
pohne radostí v lůně svojí matky (srov. Lk 1, 41). 
Další zmínky o radosti evangelia si zkuste najít 
sami:  Lk 1, 47; Jan 3, 29; Lk 10, 21; Jan 15, 11; 
Jan 16, 20; Jan 16, 22Jan 20, 20; Sk 2, 46; Sk 8, 
8; Sk 13, 52; Sk 6, 34. Proč nevstoupit do této řeky 
radosti?
6. Jsou křesťané, jejichž styl vypadá jako postní 
doba bez Velikonoc. Uznávám ovšem, že radost se 
neprožívá stejným způsobem ve všech životních 
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etapách a okolnostech, které jsou někdy velmi 
tvrdé. Přizpůsobuje se a přetváří a vždycky zůstává 
alespoň paprskem světla, který se rodí z osobní 
jistoty, že jsme nekonečně a nadevše milováni. 
Papež František píše v této exhortaci, že radost se 
obnovuje a sděluje. Jak? Také tak, že se pokoušíme 
napodobovat Pána Ježíše, kterému záleželo na 
chudých.
186. Z naší víry v Krista, který se stal chudým 
a vždycky byl nablízku chudým a těm na 
okraji zájmu druhých, vyplývá naše starost 
o celistvý rozvoj těch, kdo jsou ve společnosti 
nejopuštěnější…
187. Každý křesťan a každé společenství je 
povoláno být nástrojem Božím pro osvobození 
a k podpoře chudých, aby se mohli plně zapojit 
do společnosti. To předpokládá, že budeme 
chápaví a pozorní, budeme naslouchat prosbám 
chudých a poskytovat jim pomoc. Stačí prolistovat 
Písmo, abychom objevili, že dobrotivý Otec touží 
naslouchat volání chudých: „Viděl jsem utrpení 
svého lidu, který je v Egyptě, slyšel jsem jejich 
nářek na biřice; ano, znám jejich bolesti. Proto 
jsem sestoupil, abych je vysvobodil… Jdi tedy, 
já tě posílám.“ (Ex 3, 7-8.10). Další místa si zase 
můžete najít sami: Sd 3, 15; Dt 15, 9; 1 Jan 3, 17; 
Jak 5, 4; Mk 6, 37.

Hledejme tedy Pána Ježíše v modlitbě, hledejme 
jej v naznačených úryvcích Písma a během 
dne si je nesme v paměti a přemýšlejme o nich. 
Riskujme a vzdejme se potěšení, které se dá koupit, 
a ušetřené peníze dejme do kasičky. Všimněme si 
potřebných ve vaší ulici nebo farnosti, zvláště 
věnujme pozornost rodinám. Napišme jeho jméno 
a adresu a dejme spolu s ušetřenými penězi do 
postní kasičky. Modleme se za něj i na jiné úmysly 
u kasičky a rozžaté svíčky podobně, jako se 
modlíme u adventního věnce.

P. Bohumír Vitásek, prezident ACHO

(Exhortaci Evangelii gaudium najdete na: 
www.bip.cz v pravém sloupci.)


